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آخرين وضعيت 

درباره فيلترينگ شبكه هاي موبايلي
موبايل�ي در  برخ�ي ش�بكه هاي  فيلترين�گ  در خص�وص 
كارگ�روه تعيي�ن مصادي�ق بحث�ي نش�ده و اعتق�اد م�ا اي�ن 
اس�ت كه تا زم�ان راه ان�دازي نمونه ه�اي داخلي اين ش�بكه ها، 
بهت�ر اس�ت ب�راي دسترس�ي م�ردم مش�كلي ايج�اد نش�ود. 
به گزارش ايس��نا، محمود واعظي وزير ارتباطات در حاش��يه امضاي 
تفاهمنامه با وزارت آموزش و پرورش در پاسخ به سؤالي كه در خصوص 
فيلترينگ برخي شبكه هاي اجتماعي و طرح اين موضوع در كارگروه 
تعيين مصاديق محتواي مجرمانه مطرح ش��ده ب��ود، اظهار كرد: اين 
موضوع در كارگروه تعيين مصاديق مورد بحث ق��رار نگرفته و اعتقاد 
شخصي من اين است كه به هر صورت استفاده از شبكه هاي موبايلي 
خارجي طبيعتاً بخشي از اطلاعات مردم كشور را در اختيار شركت هاي 
خارجي قرار مي ده��د.  وي ادامه داد: طبيعتاً اولويت ما اين اس��ت كه 
بخش خصوصي شبكه هايي ايجاد كند كه مديريت آنها در داخل كشور 

باشد تا اطلاعات مردم به كشورهاي ديگر منتقل نشود. 
وزير ارتباطات در عين حال يادآور ش��د: با اين وجود با روي كار آمدن 
شبكه هاي داخلي بنا نداريم نمونه هاي خارجي را مسدود و براي مردم 
ايجاد مش��كل كنيم.  واعظي در بخش ديگري از صحبت هاي خود در 
پاسخ به اين سؤال كه به نظر مي رس��د در موارد متعدد اپراتورها براي 
بس��ته هاي اينترنتي هزينه هاي بيش��تري را اعمال مي كنند، توضيح 
داد: اگر قرار باش��د اپراتورها بدون نظارت ما كاري كنند همه چيز به 
هم خواهد خورد. ما قول تخفيف هاي 20 درص��دي را داده بوديم كه 
اكنون هم نظارت ه��اي مختلف صورت مي گيرد ت��ا اين تخفيف ها به 

دست مردم برسد. 
---------------------------------------------------

وام ۸۰ ميليون توماني مسكن
 تصويب نشده است

وزير راه و شهرس�ازي با بيان اينكه هن�وز وام ۸۰ ميليون توماني 
مسكن تصويب نشده است، گفت: دولت در بودجه ۹4 پيشنهادي 
به مجل�س داد تا بخش خصوصي و دس�تگاه هايي ك�ه مي توانند 
سرمايه گذاري كنند با تعهد دولت براي اين طرح ها تأمين مالي كنند. 
به گزارش پاي��گاه خبري وزارت راه و شهرس��ازي، عباس آخوندي در 
حاش��يه همايش پل در دانش��گاه صنعتي اميركبير گفت: در هيئت 
وزيران تصويب شد تسهيلات بانكي براي بافت هاي فرسوده و بافت هاي 
حاشيه اي در شهرهاي بزرگ به 50ميليون تومان، در شهرهاي بيش 
از 250 هزار نفر به 40ميليون و در شهرهاي كمتر از 250 هزار نفر به 
30ميليون تومان برس��د.  وي با بيان اينكه اين مبالغ در شوراي پول و 
اعتبار تصويب شد و بانك ها موظف به پرداخت آن هستند، افزود: اين 

وام ها هم براي ساخت و هم براي خريد است. 
وزير راه و شهرسازي همچنين درباره طرح هاي نيمه تمام اين وزارتخانه 
گفت: دولت در لايحه بودجه 94 پيشنهادي به مجلس شوراي اسلامي 
داد تا بخش خصوصي و دستگاه هايي كه مي توانند سرمايه گذاري كنند 
با تعهد دولت و اجازه حق دسترسي براي اين طرح ها تأمين مالي كنند.  
آخوندي گفت: همه كميس��يون هاي مجلس با اين پيش��نهاد دولت 
موافقت كرده اند و اميدواريم س��ال آينده عمدتاً طرح هاي زيربنايي از 
جمله راه ها، فرودگاه ها، بندرها و خطوط ريلي را فراتر از بودجه دولت به 

كل جامعه اقتصادي ايران عرضه كنيم. 
وي درباره تكميل طرح ها گفت: تمام شدن آنها بستگي دارد كه جامعه 
اقتصادي ايران چگونه استقبال كند و ما چگونه به اقتصاد جهاني متصل 
شويم، اين كاري نيست كه يك دستگاه به تنهايي تصميم گيري كند، 
ما از اتكا به بودجه صرف خارج مي ش��ويم و اين طرح ه��ا را در جامعه 

اقتصادي ايران مطرح مي كنيم. 
---------------------------------------------------

امريكا؛ مقصد بيشترين مرسولات
 پستي ايران

  بيشترين مقدار مرسولات ايران به كشور امريكا ارسال شده است. 
به گزارش ايرنا، حس��ين مهري مديرعامل ش��ركت پست جمهوري 
اسلامي ايران در جمع خبرنگاران بيان كرد: بيشترين مقدار مرسولات 
رسيده نيز به ترتيب از كش��ورهاي آلمان، چين و انگليس وارد كشور 
شده است.  مهري گفت: برابر اعلام وزارت كشور فعاليت ۷0درصد از 
مجموع ۷ هزار و 500 دفاتر پيش��خوان دولت در سطح كشور زيان ده 

هستند.
  وي اضافه كرد: بايد مقدمه مراجعه ش��هروندان به دفاتر  اي س��ي تي 
فراهم ش��ود تا ش��هروندان به جاي صرف هزينه و ات��لاف وقت براي 
مراجعه مس��تقيم به ارگان هاي دولتي و خدمات رس��ان به اين دفاتر 

مراجعه كنند. 
مديرعامل شركت پس��ت جمهوري اس��لامي ايران اظهار كرد: دولت 
معتقد به برون سپاري است و همسو با اين نظر كارشناسانه، دولت نقش 
حاكميتي و نظارتي را بايد انجام دهد. مه��ري در ادامه از كاهش زيان 
انباشت شركت پست ايران خبر داد و گفت: تا پايان سال گذشته زيان 

انباشت شركت پست ايران 3 هزار و 500 ميليارد ريال بوده است. 
---------------------------------------------------
عادل آذر: فرمول محاسبه  ضريب جيني 

بانك مركزي را نمي دانم
رئي�س مرك�ز آم�ار اي�ران ب�ا اع�ام اينك�ه اخت�اف مبناي�ي 
آماري اي�ن مرك�ز و بانك مركزي حل ش�ده اس�ت، گف�ت: آمار 
برآوردي از رش�د اقتص�ادي بخش كش�اورزي ارائ�ه نمي كنيم. 
به گزارش مهر، عادل آذر با تأكيد بر اينكه مبناي محاسبه ضريب جيني 
در بانك مركزي را نمي دانم، گفت: نمي دانم مبناي بانك مركزي براي 
اين موضوع چيس��ت، اما مركز آمار از طريق محاس��به درآمد و هزينه 
خانوار، ضريب جيبي را تهيه كرده و مبناي ديگر، آخرين سرشماري 

است. 
رئيس مركز آمار ايران اظهارداش��ت: از آنجا كه مركز آمار سرشماري 
كشاورزي را برعهده گرفت و رشد اين بخش 12درصد توليد ناخالص 
داخلي GDP تلقي مي شود، نخواستيم آمار برآوردي از رشد اقتصادي 
بدهيم.  وي با تأكيد براينكه مرجع رسمي آمار كشور و نه آمار برآوردي 
مركز آمار ايران است، افزود: از طريق شوراي عالي آمار و رئيس سازمان 
مديريت اجازه گرفتيم كه آمار بخش كشاورزي را تكميل كنيم و پس 
از آن رشد اقتصادي سال 93 از سوي اين مركز ارائه شود چراكه در حال 

حاضر ارقام رشد اقتصادي برآوردي است و عدد قطعي نيست. 
آذر در پاسخ به اينكه چرا آمار برآوردي در راستاي سياست  هاي دولت 
ارائه مي شود؟ گفت: قطعاً اين آمارها نيز نتايج و منطق پشت آن است، 
ولي زماني مي ت��وان آمار قطعي كل بخش  ها را ارائ��ه داد كه اطلاعات 

مربوط به همه آن دقيق باشد. 
رئيس مركز آمار ايران ب��ا بيان اينكه اكن��ون آمار ارائه نش��ده و آمار 
منتشرشده مربوط به برآوردهاي بانك مركزي است، تصريح كرد: اگر 
مركز آمار ايران سرشماري بخش كشاورزي را انجام نمي داد، قطعاً آمار 
رشد اقتصادي مقدماتي را اعلام مي كرد، اما چون سرشماري كشاورزي 
انجام ش��ده، عدد برآورد نمي دهيم و رش��د اقتصادي س��ال را اعلام 
خواهيم كرد.  وي در خصوص اختلاف ارق��ام در تورم بانك مركزي 
و مركز آمار نيز گفت: اكنون اختلافات مبنايي حل ش��ده و در ارقام 
كمتر از يك درصد اختلاف آماري وجود دارد. آذر در ارتباط با زمان 
اعلام خط فقر هم اظهار داشت: متولي اعلام خط فقر وزارت كار است 
و جزو تكاليف اين وزارتخانه محسوب مي ش��ود و مركز آمار در اين 

زمينه وظيفه اي ندارد. 

وزير صنع�ت و تج�ارت از واردات خ�ودرو با 
قطع�ات قابي خب�ر داد و ب�راي چندمين بار 
از پرداخت نش�دن يارانه توليد از هدفمندي 

يارانه ها انتقاد كرد. 
در شرايطي كه بخش توليد و صنعت سخت ترين 
روزه��اي خود را س��پري مي كند و فع��الان اين 
بخش ه��ا از كاه��ش تولي��د و ركود ب��ازار خبر 
مي دهند، وزير صنعت و تجارت از رش��د توليد و 
واردات مواد اوليه خبر مي دهد. نشس��ت خبري 
وزير صنعت ب��ا دعوت گزينش��ي از خبرنگاران، 
روز گذشته برگزار ش��د و وزير صنعت، معدن و 
تجارت با ارائه آمار واردات، ص��ادرات و توليد در 
10ماهه امسال اظهار داشت: رشد منفي اقتصاد 
در سال هاي 90 و 91 پشت س��ر گذاشته شده، 
اما هنوز درهاي قاچاق به روي جامعه باز اس��ت. 
محمد رضا نعم��ت زاده در توجيه كاهش رش��د 
صنعت از 10 به 5 درصد در ش��ش ماه گذش��ته 
گفت: رشد صنعت در سه ماه نخست 10 درصد 
بوده است و در شش ماه نيز رشد صنعت 5 درصد 
بود و طبيعي است هرچه جلوتر مي رويم از رشد 
كاسته شود ولي اين به معناي اين نيست كه رشد 

منفي در صنعت داريم. 
 واردات 15درصد بيشتر شد

نعمت زاده همچني��ن با تأكيد ب��ر اينكه واردات 
كش��ور 43/6 ميليارد دلار بوده كه نسبت به 10 
ماه سال قبل 15 درصد رشد يافته است، تصريح 
كرد: همچني��ن تركيب واردات نش��ان مي دهد 
عمدتاً كالاي واس��طه اي و مواد اوليه وارد ش��ده 
است، همچنين رشد بيشتر در كالاهاي سرمايه اي 
داريم كه نشان مي دهد ماشين آلات وارد كشور 

شده است. 
وي ادامه داد: در كالاهاي مصرفي رشد كمتري 
داش��ته ايم، هنوز درهاي قاچاق ب��ه روي جامعه 
باز اس��ت و بيش��تر انتقادات هم اين است كه به 
صورت غيررسمي و از مناطق آزاد كالاي مصرفي 
وارد كش��ور مي ش��ود، درحالي كه آمار گمرك 
چيز ديگري را نش��ان مي دهد.  اين عضو كابينه 
دولت يازدهم با بيان اينكه از 42/5 ميليارد دلار 
صادرات 12 ميليارد دلار ميعانات گازي اس��ت، 
گفت: تا پايان سال به 50 ميليارد دلار در صادرات 
غيرنفتي خواهيم رسيد. در كالاهاي مختلف نيز 
آمار نش��ان مي دهد در خودرو بيش��ترين رشد 

توليد را داشتيم. در س��واري 9 ماهه 64 درصد، 
 وانت 58 و كاميون 144 درص��د و لوازم خانگي 
30 درصد، مس 5/3 درصد و ظروف چيني 8/6 
درصد رشد داشته ايم. نعمت زاده با اشاره به رشد 
منفي در توليد برخي كالاها گفت: طي 10 ماهه 
930هزار دستگاه خودرو توليد شده كه نسبت به 
س��ال قبل 63/5درصد افزايش داشته ايم. برنامه 
توليد يك ميليون و 200 هزار خودرو در دستور 
كار است كه اگر به آن هم نرس��يم به 96 درصد 

برنامه خواهيم رسيد. 
 واردات خودرو با قطعات قابي

نعم��ت زاده ادام��ه داد: س��ال قبل نتوانس��تيم 
قراردادمان را با برخي شركت ها تمديد كنيم و به 
همين خاطر وزارتخانه اجازه داده بود كساني كه 
مجوز ندارند هم واردات را انجام دهند و به جايي 
رسيد كه ۷0 درصد خودروها جدا از نمايندگي ها 
وارد كشور مي شد، حتي گزارش هايي داريم كه 
تجهيزات اين خودروها اصلي نيست و آن طرف 
آب كارگاه هايي تشكيل شده و تجهيزات اصلي را 

بر مي دارند و جعلي را جاي آن مي گذارند. 
اين عضو كابينه دولت يازدهم همچنين افزود: بعد 
از جلسات با مسئولان و مش��ورت با معاون اول و 
طرح موضوع در دولت مقرر شد با وجود برداشته 
نش��دن تحريم، قانون را دقيق عمل كنيم و تنها 
كس��اني كه مجوز دارند، واردات را انجام دهند، 
اين انحصار نيس��ت بلكه موضوع كيفيت است. 
يا بايد نمايندگي ه��ا واردات را انجام دهند يا اگر 
كسي وارد مي كند بايد با خدمات پس از فروش 
قرارداد ببندد كه بعد از خريد قطعات براي مردم 
تأمين شود. مگر كس��ي نخواهد و گردن كلفتي 
كند. چرا بايد ارز كشور را به اينها بدهيم؟ الان 35 

نمايندگي خودرو وجود دارد. 
وي همچنين با اشاره به پيگيري طرح رفع موانع 
توليد در مجلس گفت: اين ط��رح باعث افزايش 
بروكراسي اداري مي شود و سوءاستفاده برخي را 

به همراه خواهد داشت. 
نعم��ت زاده ضم��ن تأكي��د براينكه ب��ا تكميل 
طرح هاي 40 ت��ا ۷0 درصد در اس��تان اصفهان 
نزديك 30 هزار ش��غل ايجاد مي شود، افزود: در 
اصفهان به خاطر محدوديت آب توسعه پروژه هاي 
بزرگ صنعتي مانند فولاد مباركه و ذوب آهن را 

متوقف كرده ايم. 

وزير صنعت،  معدن و تجارت در خصوص تكليف 
يارانه توليد و اينكه آخر سال شد و يارانه به توليد 
نرسيد؟ گفت: ما هم نرس��يديم. ده ها بار دنبال 
كرديم و كماكان دنبال آن هس��تيم، مس��ئولان 
س��ازمان مديريت و برنامه ريزي قول داده اند كه 
اين مبالغ را تخصيص دهند. ايشان قول داده اند و 
شما هم كمك كنيد، اميدوارم زودتر اين مبلغ را 

تخصيص دهند. 
نعمت زاده در پاس��خ به اينكه تا پايان س��ال چه 
ميزان از يارانه توليد پرداخت خواهد شد؟ گفت: 
مشخص نيست، در مجموع 5هزار ميليارد تومان 
يارانه ب��راي توليد در نظر گرفته اند و مش��خص 
نيست سهم صنعت چقدر اس��ت. امسال 1200 
ميليارد تومان اختصاص داده اند كه هنوز پرداخت 

نشده است. 
 تنظيم بازار محصولات كشاورزي بر عهده 

وزارت جهاد كشاورزي است
نعمت زاده گفت: سال هاي قبل براي تنظيم بازار 
ميوه وزارت صنعت اقدام مي كرد اما امسال هم در 
قانون آمده و هم به وزارت جهاد نامه نوشتيم كه 
يادتان نرود كه امسال ش��ما بايد اين كار را انجام 
دهيد، ايشان هم به سازمان تعاون روستايي اين 
مأموري��ت را واگذار ك��رده اس��ت. وزير صنعت، 
 معدن و تجارت همچني��ن در واكنش به برخي 
اخبار مبني براينكه امس��ال در حوزه گندم و نان 
به مشكل اساس��ي خواهيم خورد، تصريح كرد: 
امسال بيش��ترين خريد گندم را داريم. وي ادامه 
داد: من چون خودم نان مي خورم و جمعه ها صبح 
به نانوايي مي روم و نان مي خرم، احساس نمي كنم 

وضع نان بدتر شده باشد. 
 نمي دانم سود واردات ش�كر در سال ۹2 

به جيب چه كسي رفته است؟
نعم��ت زاده از واردات 2/5 ميليون تن ش��كر به 
كشور در س��ال 92 خبر داد و گفت: اين درحالي 
است كه نياز كشور حداكثر يك ميليون تن است 
و نمي دانم سود آن شكرهاي وارداتي به كجا رفته 
است؟ امسال شركت بازرگاني با وجود ابلاغيه كه 
مي تواند گندم، ش��كر و روغن را وارد كند، فقط 
در حوزه گن��دم و روغن ورود پي��دا كرد و بخش 

خصوصي در شكر و برنج واردات انجام مي داد. 
وزيرصنعت،  مع��دن و تجارت با بي��ان اينكه در 
واردات برنج و شكر وزير جهاد كشاورزي اختيار 

دارد در مورد محصولات كشاورزي اذن واردات يا 
توقف واردات دهد،  گفت: از آنجا كه من گفته بودم 
برنج و روغن وارد نش��ود، يكي از معاونان به وزير 
جهاد نامه نوشته اس��ت كه اگر اين ادامه داشته 
باش��د برنج تا آخر س��ال كم مي آيد، درحالي كه 
بخش خصوصي مختار اس��ت با عرضه و تقاضاي 
بازار نسبت به واردات برنج اقدام كند. وي در عين 
حال تأكيد كرد: يكس��ري سفارشات در رابطه با 
شكر از قبل وجود داشت و هيچ ثبت سفارشي را 
انجام نمي دهيم تا زماني كه وزير جهاد كشاورزي 
در اين رابطه اجازه دهد و شكري كه وارد مي شود 
مربوط به ثبت س��فارش س��ال هاي قبل است و 
هيچ ثبت س��فارش جديدي براي واردات شكر 

انجام نداده ايم.
 هنوز اثرات نف�ت ارزان جلوه گر نش�ده 

است
نعمت  زاده با اشاره به اينكه درآمد ريالي دولت از 
نفت است، گفت: فكر نكنيم اگر نفت ارزان شود 
دلار هم ارزان مي ش��ود، كمبود درآمد دولت در 
نفت در ساير بخش ها نيز اثر مي گذارد. هنوز اثر 
اين موضوع جلوه گر نش��ده ولي به مرور زمان اثر 
خود را نشان مي دهد. دولت به كمك مجلس در 

تلاش است راه هاي جبراني را انتخاب كند. 
وي با بيان اينكه برخي مي گويند دولت ماليات را 
افزايش دهد، افزود: اين غلط است و درست نيست 
بلكه بايد پهناي دريافت ماليات را افزايش دهيم 
و ماليات دهن��دگان را اضافه كني��م. براي ايجاد 
اش��تغال و رونق نه تنها نبايد مالي��ات را افزايش 

دهيم بلكه بايد ماليات را هم كاهش دهيم. 
 فعاً از ف�از س�وم هدفمن�دي صحبتي 

نيست
نعمت زاده در بخش ديگ��ري از گفت وگوي خود 
با خبرنگاران در پاس��خ به س��ؤال تسنيم مبني 
بر اينكه آي��ا در دولت صحبتي ب��راي اجراي فاز 
س��وم هدفمندي يارانه ها مطرح ش��ده اس��ت؟ 
گفت: در اين باره بي اطلاع��م و تا كنون صحبتي 
در باره فاز سوم در دولت نشده است، البته پارسال 
كه صحبت اجراي فاز دوم ب��ود برخي آقايان در 
خصوص فاز سوم هم صحبت مي كردند ولي آقاي 
رئيس جمهور گفتند فعلًا اج��ازه دهيد فاز دوم 

هدفمندي اجرا شود تا نتيجه را مشاهده كنيم. 
1۰ درصد از افزايش قيم�ت نان مربوط به 

آرد است
همچنين مجتبي خسروتاج معاون وزير صنعت، 
معدن و تجارت كه در اين نشست خبري حضور 
داش��ت، با انتقاد از بزرگنمايي برخي رسانه ها در 
مورد آزادسازي نرخ نان گفت: به  رغم اطلاع رساني 
كه از هم��ان روز اول در مورد بحث نان ش��د، اما 
برخي خبرگزاري ها خودش��ان را به آن راه زدند 
و پيام را نگرفتن��د. از ابتداي ش��روع طرح اعلام 
كرديم طرح نان دو بخش دارد. در مصوبه دولت 
در يك بخش افزايش 30 درص��دي قيمت انواع 
نان اعلام ش��د كه حدود 20 درصد آن مربوط به 
افزايش هزينه و 10 درصد آن مربوط به افزايش 
قيمت آرد مي ش��ود. خسروتاج در بخش ديگري 
از سخنان خود از برپايي نمايش��گاه هاي بهاره و 
پاييزه با هماهنگي  اتاق هاي اصناف و سازمان هاي 
صنعت، معدن و تج��ارت هر اس��تان خبر داد و 
گفت: براي امس��ال نيز پيش بيني كرده ايم از 5 
تا 25 اس��فند كه زمان آن در هر استان متفاوت 
خواهد بود، طي يك دوره 10 روزه نمايشگاهي در 
فضاي مناسب براي كالاهاي مورد نياز شب عيد 
مردم برپا شود. خسروتاج گفت: براي تهران سه 
نقطه در نظر گرفته شده كه اتاق اصناف با مصلي 
مذاكراتي داشته تا در اين مكان نمايشگاه برگزار 
ش��ود و در دو نقطه ديگر نيز جانمايي ها در حال 

انجام است. 

واردات خودرو با قطعات قلابي
نعمت زاده: يارانه توليد را دهها بار پيگيري كرديم، ندادند

در اتاق بازرگاني چه مي گذرد؟
آغاز رقابت خصوصي ها بدون رئيس ناظر!

نخس�تين روز انتخاب�ات ات�اق بازرگاني ب�ه عن�وان بزرگ ترين 
تش�كل بخش خصوصي در حالي س�پري ش�د كه نه فقط تكليف 
نامزده�اي هيئ�ت نماين�دگان اتاق ه�اي بازرگان�ي مش�خص 
نيس�ت بلكه تكليف رئيس انجم�ن عالي نظارت ب�ر انتخابات در 
اتاق هاي بازرگاني اس�تان ها روش�ن نب�وده و در حقيقت رقابت 
و ثبت ن�ام بي�ن فع�الان اقتص�ادي ب�دون داور و در رش�ته هاي 
بازرگان�ي، صنع�ت، مع�دن و كش�اورزي در ح�ال انجام اس�ت. 
به گزارش »جوان« در دوره هاي گذشته نماينده دولت به عنوان رئيس 
انجمن عالي نظارت بر انتخابات، انتخاب و او به همراه تني چند از فعالان 
بخش خصوصي كه به هي��چ عنوان حقوقي از ات��اق بازرگاني دريافت 

نمي كردند، نظارت بر انتخابات اتاق بازرگاني را برعهده داشتند. 
بنابراين گزارش شنيده شده اس��ت كه چندي پيش وزارت صنعت در 
نشستي با اعضاي مؤثر اتاق بازرگاني اقدام به تنظيم و تصويب آيين نامه 
انجمن عالي نظارت بر انتخابات كرده اما در اين ميان هنوز تكليف رئيس 

شوراي عالي نظارت مشخص نشده است. 
بنابراين گزارش اما اين تمام ماجرا نيس��ت زيرا بر اساس آيين نامه اي 
كه در اين جلسه به توافق رسيده اس��ت، ابهاماتي در خصوص شرايط 
داوطلبي در رش��ته هاي مختلف صنعت، معدن، كشاورزي و بازرگاني 
پديد آمده است، به گونه اي كه نامزدهاي هيئت نمايندگان اتاق هاي 
بازرگاني در رشته هاي مذكور دچار سرگرداني شده اند، از همين رو بوده 
است كه ثبت نام ها در روز اول با استقبال كمي روبه رو بوده و بسياري 
از اعضاي اتاق منتظر تعيين تكليف ابهامات هس��تند.  در نامه اي كه 
به امضاي يكي از اعضاي اتاق و خطاب ب��ه انجمن نظارت بر انتخابات 
اتاق بازرگاني نوشته شده و در اختيار »جوان« است، به ابهاماتي چون 
مغايرت ح��وزه فعاليت اقتصادي با محل اقامت و تفس��يرهاي متعدد 
درباره حوزه فعاليت اش��اره شده اس��ت.   بنابر اين گزارش و به عنوان 
مثال در آيين  نامه ودر خصوص بخش كش��اورزي آمده اس��ت: هنوز 
معلوم نيست واردكنندگان، صادر كنندگان و سازندگان ماشين آلات 
و تجهيزات كش��اورزي يا توليد كنندگان نهادهاي كشاورزي و صنايع 
غذايي و... كش��اورز تلقي مي ش��وند يا فقط منظور فعاليت در عرصه 

فلاحت ) باغداري، زنبور داري، مرغداري، دامپروري و....( است. 
 گفتني است ثبت نام از نامزدهاي انتخابات اتاق هاي بازرگاني از چهارم 
بهمن ماه آغاز ش��ده و تا يازدهم اي��ن ماه ادامه يافت��ه و در تاريخ 18 
اسفند ماه سال جاري انتخابات برگزار خواهد شد و ابهام هاي موجود 
در آيين نامه نگراني براي نوعي غربالگري سليقه اي افراد در  انتخابات 

ايجاد كرده است. 

بهناز قاسمي
   گزارش  يك

مديرعامل منطقه آزاد قش�م از سرمايه گذاري 
3/5 ميلي�ارد يوروي�ي ط�ي دو س�ال آين�ده 
در جزي�ره قش�م، واگ�ذاري ايرلاي�ن باب�ك 
زنجان�ي ب�ه وزارت نف�ت و س�اخت 15ه�زار 
خ�ودروي هيبري�دي ب�ه ص�ورت مش�ترك 
ب�ا كش�ور چي�ن در اي�ن منطق�ه خب�ر داد. 
به گ��زارش »ج��وان« علي اكب��ر ش��عباني فرد در 
ي��ك نشس��ت خب��ري از آغ��از عملي��ات اجرايي 
فولاد 5ميليون تني در قش��م با حض��ور معاون اول 
رئيس جمهور خبر داد و گف��ت: دو كارخانه احياي 
مس��تقيم آهن اس��فنجي به ظرفيت هر يك 1/۷ 
ميليون ت��ن و جمعا 3/4 ميليون ت��ن در كنار نورد 
فولاد 3 ميليون تني نيروگاه ۷00 مگاواتي در مجموع 
با س��رمايه گذاري 3ميليارد يورو اح��داث خواهد 
ش��د.  مديرعامل س��ازمان منطقه آزاد قشم افزود: 
همچنين يك واحد نيروگاهي 540 مگاواتي از سوي 
كنسرسيومي با مشاركت سازمان منطقه آزاد قشم، 
ش��ركت مپنا و س��رمايه گذاري غدير ايجاد خواهد 
شد كه زمان اجراي آن 32 ماهه و با سرمايه گذاري 

400ميليون يورو راه اندازي مي شود. 
 جزئيات واگذاري اموال بابك زنجاني 

مديرعامل س��ازمان منطقه آزاد قشم همچنين از 
واگذاري قشم اير بابت بدهي بابك زنجاني به وزارت 
نفت خبر داد و گفت: هتل قشم بابت بدهي زنجاني 
به منطق��ه آزاد ع��ودت داده مي ش��ود.  وي گفت: 

قوه قضائيه بايد در اين مورد اظهارنظر كند اما بنا به 
اطلاعات واصله، ايرلاين قشم اير از سوي قوه قضائيه 
به وزارت نفت بابت بدهي هاي بابك زنجاني محول 
شده است، البته هنوز از س��وي مديريت قبل اداره 
مي شود.  مدير عامل سازمان منطقه آزاد قشم افزود: 
بخشي از بدهي بابك زنجاني به وزارت نفت از اين 
طريق تسويه شده اس��ت، ضمن اينكه اين ايرلاين 
چند قطعه زمين در قشم داشت كه تقاضاي برگشت 
آن را ب��ه منطقه آزاد قش��م داده اي��م چراكه بابك 

زنجاني 36 ميليارد تومان از اين بابت به منطقه آزاد 
قشم بدهكار است.  به گفته شعباني فر، بابك زنجاني 
براي هتل قشم 150 ميليارد تومان هزينه كرده بود 
تا يك هتل 5 ستاره راه اندازي كند و از بابت دريافت 
زمين به ما بدهكار است، بنابراين تقاضا داريم بدهي 

را بپردازند. 
  ورود و ساخت 15هزار خودروي هيبريدي 

براي شهرداري تهران 
وي از ورود 15 هزار خودروي هيبريدي براي ناوگان 

تاكسيراني شهرداري تهران خبر داد و گفت: مقرر 
شده است تا 3 هزار خودروي هيبريدي از اين رقم به 
صورت آماده و 12 هزار خودروي مابقي به صورت 
CKD مونتاژ شود كه مراحل مقدماتي آن در حال 
اجراست.  وي در ادامه گفت: قشم بزرگ ترين جزيره 
در خاورميانه اس��ت ك��ه ميانگين عم��ق آب هاي 
خليج فارس كه ۷5 متر اس��ت، در ساحل جنوبي 
قشم به 100 متر مي رس��د در حالي كه در دوبي و 
حتي بندر شهيد رجايي نيز عمق 20 متر وجود دارد، 
بنابراين فرصتي براي راه اندازي حمل و نقل تركيبي 

و پهلو گيري سوپر نفتكش هاست. 
مدير عامل سازمان منطقه آزاد قشم تصريح كرد: 
امروز در دوبي بعد از گذشت 20 سال براي لندينگ 
هواپيما مشكلاتي بروز كرده است و بر همين اساس، 
تلاش داريم قشم را به لحاظ فرودگاهي توسعه داده 
و در عين حال با سرمايه گذاري در اسكله هاي كاوه و 
بهمن براي شناورهاي 10 هزار تن در اسكله بهمن و 

100 هزار تن در اسكله كاوه برنامه ريزي كنيم. 
شعباني فر گفت: ظرف سه سال آتي دو اسكله كاوه و 
بهمن به بهره برداري مي رسند، ضمن اينكه مطالعات 
سرمايه گذاري و توسعه فرودگاه قشم نيز در دستور 
كار قرار گرفته و عمليات اجرايي طرح توس��عه آن 
با حضور معاون اول رئيس جمهور دوش��نبه هفته 
جاري اجرا خواهد شد و زمان اجرا نيز دو سال در نظر 

گرفته شده است. 

3/5 ميليارد يورو سرمايه گذاري در قشم  

15 هزار خودروي هيبريدي از قشم به تهران مي آيند 

معاون نظارت بانك مركزي خبر داد
3 هزار ميليارد تومان بدهي معوق يك شركت

با افزايش رقم معوقات بانكي به حدود ۹4هزار ميليارد تومان، معاون 
نظارت بانك مركزي بيشترين ميزان اين معوقات را 3 هزار ميليارد 
تومان و متعلق به مجموعه اي از ش�ركت هاي حقوقي عنوان كرد. 
به گزارش ايس��نا، مجموع مانده مطالبات غيرج��اري بانك ها در پايان 
آبان ماه امسال با رشد 16/2 درصدي نسبت به اسفندماه سال گذشته 
به 93 ه��زار و 800 ميليارد تومان افزايش يافت تا در مدت هش��ت ماه 
13 هزار ميليارد تومان افزايش يافته باشد.  اين در حالي است كه نسبت 
مطالبات غيرجاري شبكه بانكي در آبان  ماه به 14/۷ درصد رسيده كه در 
مقايسه با رقم پاياني سال 1392 كه 14/1درصد بود حدود 0/6 درصد 
افزايش يافته است.  اين رشد در معوقات بانكي در حالي رقم خورده كه 
معاون نظارت بانك مركزي معتقد است آمار معوقات فعلي براي مشترياني 
است كه در يك دوره زماني خاص اتفاق افتاده و بانك ها مجبورند خيلي 
از آنها را تمديد كنند؛ دوره اي كه ظاهراً بانك ها به هر دليلي محكوم به 
باز گذاشتن درها و واگذاري تس��هيلات به عده اي خاص بودند. در اين 
بازه زماني مقررات كمتر رعايت شده و به رتبه سنجي مشتريان آنچنان 
وارد نمي شدند.  حميد تهرانفر گفت: در اين دوره  فضاي ضدبانكي بسيار 
سختي شكل گرفته بود كه وضعيت فعلي از نتايج آن است، خود بدهكاران 
هم از اين وضعيت خسته شده اند، چون با وجود عدم پرداخت بدهي ها، 
اين بدهي ها حذف نشده اند و بالاخره با رأي دادگاه يا بدون رأي بايد حق 

بانك ها برگردد چراكه اين منابع براي سپرده گذاران است. 
معاون نظارت بانك مرك��زي همچنين در مورد اينكه بيش��ترين رقم 
معوقات بانكي چقدر و در اختيار چه كسي است؟ تصريح كرد: بيشترين 
رقم كمي بيش از 3 هزار ميليارد تومان است كه شخص حقيقي نيست 
بلكه مجموعه اي از شركت هاي حقوقي است.  وي اضافه كرد: فكر مي كنم 
در بين 100 نفر اول بدهكاران كشور اصلًا شخص حقيقي وجود ندارد و 

اغلب شركت هاي صنعتي، توليد ي و كشاورزي هستند. 
---------------------------------------------------
تورم دي ماه به 16/3 درصد كاهش يافت

بانك مركزي اعلام كرد: نرخ تورم در دي ماه ب��ه 3/16 درصد كاهش 
يافت.  خلاصه نتايج به دست آمده از ش��اخص بهاي كالاها و خدمات 
مصرفي در مناطق ش��هري ايران براساس س��ال پايه 100=1390 به 

شرح ذيل است:
- ش��اخص بهاي كالاها و خدمات مصرفي در مناطق ش��هري ايران در 
دي ماه 1393 به عدد212/3 رس��يد كه نس��بت به ماه قبل0/3 درصد 

افزايش يافت.  
- ش��اخص مذكور در دي ماه 1393 نس��بت به ماه مش��ابه س��ال قبل 

معادل15/۷ درصد افزايش داشته است.  
- نرخ تورم در 12 ماه منتهي به دي ماه 1393 نسبت به 12 ماه منتهي 
به دي ماه 1392 معادل16/3درصد مي باشد.  بانك مركزي نرخ تورم در 

آذرماه را 1۷/2 درصد اعلام كرده بود. 

واردات ارزان كالاهاي صنعتي ترك
دبير انجم�ن كارآفرينان اي�ران گفت: قرارداد تج�ارت ترجيحي 
ميان ايران و تركيه به شدت به صنعت كشور ضربه مي زند چراكه 
عمده كالاهاي صنعتي و بزرگ به ايران وارد مي ش�ود در صورتي 
كه كالاهاي كش�اورزي و جزئ�ي همچون ماس�ت، آب پنير، تخم 
پرندگان، روده و... ب�ا تعرفه پايي�ن به تركيه صادر خواهد ش�د. 
به گزارش ايسنا، حميدرضا غزنوي با بيان اينكه اين قرارداد مربوط به دولت 
قبلي بوده است، گفت: اين پيشنهاد از دولت قبل تدوين شده و وزير صنعت، 
معدن و تجارت نيز تا حدودي جلوي آن را گرفت و دستور بازنگري براي آن 
صادر شد اما به رغم بازنگري ها نظر توليدكنندگان تأمين نشد و اين قرارداد 
مشكلات زيادي دارد.  وي با اشاره به مشكلات اين قرارداد اظهار كرد: براساس 
اين موافقتنامه تعرفه واردات كالاهاي تركيه به ايران هر سال بين 30 تا 40 
درصد كاهش خواهد يافت تا به صفر برسد در حالي كه در زمينه كالاهاي ايراني 
چنين چيزي وجود ندارد و تنها يك بار براي برخي از كالاها تخفيف 50 تا 100 
درصدي در نظر گرفته شده است.  دبير انجمن كارآفرينان ايران با بيان اينكه 
اين قرارداد به شدت به صنعت كشور ضربه مي زند، گفت: در اين موافقتنامه 
كالاهاي ايراني شامل ماس��ت، آب پنير، تخم پرندگان، روده، بادكنك، انواع 
گل ها، انواع كلم ها، خيار و خيار ترشي، بادنجان، فلفل فرنگي و از اين قبيل 
موارد است. در حالي كه كالاهاي ترك را مهم ترين اجناس صنعتي از جمله در 
و پنجره، لوازم پلاستيكي ساختمان، لاستيك، انواع تخت و چوب، انواع صنايع 
نساجي، ظروف شيشه اي ، ميلگرد، مفتول، موتورهاي پيستوني، يخچال و 

فريزر، آلومينيوم، اجاق با سوخت گازي و... تشكيل مي دهند. 
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